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  PROTOKÓŁ III/15 

 

Z obrad III sesji Rady Miejskiej kadencji 2014 - 2018 w Solcu Kujawskim odbytej  

30 stycznia 2015 roku w godzinach 14
00

 – 16
45

 w świetlicy Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Solcu Kujawskim. 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

Mariusz Zamorowski, który powitał zaproszonych gości. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych, co stanowi kworum.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1. 

W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz MiG                                                            - T. Substyk 

2. Z-ca Burmistrza MiG                                                   - B. Białkowska  

3. Skarbnik MiG                                                              - A. Kowalska 

4. Sekretarz MiG                                                             - M. Rudna 

5. Pełnomocnik Burmistrza                                              - K. Mikulska 

6. Dyrektor WUM                                                            - C. Ball 

7. Przewodniczący ZOT                                                   - A.Karłowski 

8. Przewodniczący ZOS                                                   - A.Saternus 

9. Sołtys Soł. Przyłubie                                                    - J. Ostrowski 

10. Sołtys Soł. Chrośna                                                      - B. Dolińska 

11. Dyrektor Zespołu Szkół                                               - M. Niedźwiedzka 

12. Dyrektor GP Nr 2,                                                        - G. Wawrzyniak 

13. Radna Powiatu                                                              - E. Wysocka 

14. Radny Powiatu                                                              - R. Guździoł 

15. Dyrektor SP Nr 4/Radna Powiatu                                - H. Składanowska 

16. Dyrektor Przedszkola „Promyczek”                             - L. Szefke 

17. Dyrektor MGOPS                                                          - H. Stamm 

18. Kierownik ŚDS                                                              - B. Jabłońska 

19. Prezes ZGK                                                                   - wz. S. Wrycza 

20. Dyrektor Biblioteki Publicznej                                     - I. Lichocka 

21. Naczelnik OSP                                                              - Z. Wiśniewski 

22. Dyrektor SCK                                                               - R. Osińska 

23. Prezes RCP                                                                   - P. Kubiak 

24. Dyrektor Muzeum                                                         - R. Kubiak 
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25. Komisariat Policji                                                          - R. Piątek 

26. NSZZ „Solidarność”                                                      - p. Łukaszewski  

27. Radca Prawny                                                                - P. Popielewska 

- załącznik nr 2 

 

Przewodniczący RM - zgodnie ze Statutem Gminy, porządek obrad wraz z materiałami na 

sesję zostały przekazane Radnym oraz jednostkom pomocniczym Gminy - w wyznaczonym 

terminie. Informacja o sesji wraz z porządkiem obrad, została również podana do publicznej 

wiadomości. 

Protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do publicznej wiadomości od godz. 12.00 oraz 

został opublikowany na stronie www.bip.soleckujawski.pl. 

 

Przewodniczący RM – Czy są uwagi do porządku obrad ? 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad jeszcze 

jednej uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do publicznych przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego oraz apelu  

w sprawie wpisania drogi ekspresowej S10 do Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 

2014 - 2023. Droga ekspresowa S10 stanowi ważny fragment międzynarodowej sieci 

transportowej TEN-T, łącząc województwo kujawsko-pomorskie, z jednej strony z portami 

zachodniego wybrzeża Polski, a z drugiej strony z Warszawą. Na odcinku pomiędzy 

Bydgoszczą, a Toruniem trasa S10 stanowi strategiczne z punktu widzenia spójności 

Bydgosko-Toruńskiego Obszaru Funkcjonalnego połączenie obu miast rdzeniowych, 

pomiędzy którymi znajduje się  Gmina Solec Kujawski. Obecnie Bydgoszcz z Toruniem 

połączona jest drogą DK 10, wąską, przeciążoną ruchem ciężarowym  

i niebezpieczną zwłaszcza dla mieszkańców i osób odwiedzających Solec Kujawski oraz DK 

80 przebiegającą w większości przez obszary zabudowane. Niepowetowaną stratą dla naszego 

regionu jest pominięcie w projekcie PBDK odcinka drogi ekspresowej S10 łączącego Toruń  

z Bydgoszczą. Droga ta nie tylko usprawni połączenie Solca Kujawskiego z Toruniem  

i Bydgoszczą ale przede wszystkim umożliwi dynamiczny rozwój Gminy Solec Kujawski. 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad ? 

15 – głosów - za 

 

Przyjęty porządek obrad: 
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1.Sprawy proceduralne: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie kworum, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie protokółu z II sesji RM. 

2.Składanie interpelacji i wniosków. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 19 września 2014 roku do  

      22 stycznia 2015 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Solec Kujawski na 2015 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy    

    Solec Kujawski na lata 2015 – 2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy finansowej na  

    prowadzenie ośrodka zamiejscowego rejestracji pojazdów w siedzibie Urzędu Miasta i  

    Gminy w Solcu Kujawskim. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy finansowej na  

    funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w Solcu Kujawskim. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe  

     zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków zatwierdzonych Uchwałą  

     Nr XXXVII//340/14 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 20 lutego 2014 r.  

     w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe     

      odprowadzanie ścieków opracowanych przez Zakład Gospodarki Komunalnej  spółka  

      z ograniczoną odpowiedzialnością w Solcu Kujawskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu    

       nieruchomości gruntowej, zabudowanej budynkiem stacji transformatorowej,  

       usytuowanej przy ul. Unii Europejskiej w Solcu Kujawskim. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   

      zagospodarowania przestrzennego dla gazociągu wysokiego ciśnienia relacji PGE GiEK  

      Oddział Zespół Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw Otorowo na terenie Gminy  

      Solec Kujawski na terenie obrębu ewidencyjnego Wypaleniska, Makowiska oraz  

      Otorowo, gmina Solec Kujawski. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego plan  

      zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 1035/7, 1035/9, 1035/12 oraz w części   

     dla działki nr 1033/10 położonych w Solcu Kujawskim przy ul. Haskiej. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyborów organów osiedli i sołectw działających na terenie    

      miasta i gminy Solec Kujawski. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

      oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Solec Kujawski  

      w 2015 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do publicznych przedszkoli  

       i oddziałów przedszkolnych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego.  

16. Apel Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim w sprawie wpisania drogi ekspresowej S10 do  

      Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie sesji. 

- załącznik nr 3 

 

Przewodniczący RM - Czy są uwagi do zapisów protokołu II sesji RM ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem protokołu z II sesji RM  ? 

15 głosów – za,  

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 2.  Składanie interpelacji i wniosków. 

 

Radny Mateusz Czyżewski – mieszkańcy ul. Piastów 3 dopytują, czy w pobliżu ich bloku 

powstanie nowy plac zabaw, w miejsce tego, który został zlikwidowany. 

Mieszkańcy sygnalizują także coraz większy problem związany z psimi odchodami na 

chodnikach naszego miasta. Czy w związku z tym miasto planuje stworzenie programu, aby 

egzekwować od właścicieli czworonogów sprzątanie odchodów ? 

 

Radna Beata Kołota – mieszkańcy ul. Średniej dopytują czy istnieje możliwość postawienia 

znaku zakazującego wjazdu samochodom powyżej 3,5 tony od ul. Powstańców w ul. Średnią.  

Mieszkańcy Osiedla Leśnego zwracają się z prośbą o utworzenie placu zabaw. 

 

Radny Michał Malok – zgłosił interpelacje dot.: 
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- pomocy ze strony Gminy właścicielom posesji położonych przy ul. Wiejskiej, (od strony 

Łąkowej), którzy z uwagi na zaniżenie terenu nie zostali podłączeni do sieci kanalizacyjnej, 

 - pomocy mieszkańcom, którzy chcieliby wymienić piece na nowe, 

- zwiększenia nakładu „Soleckich Wiadomości z Ratusza” oraz zwiększenia liczby punktów, 

w których „Soleckie Wiadomości z Ratusza” byłby dostępne dla szerszego grona 

mieszkańców. 

 

Radny Maciej Kuligowski – zwrócił się z prośbą o poprawienie nawierzchni chodnika  

i nawierzchni ulicy przy Placu Jana Pawła II oraz poprawienie stanu nawierzchni 

skrzyżowania ulicy Lipowej i Toruńskiej. 

 

Radny Dariusz Chojnacki – mieszkańcy wsi Przyłubie dopytują, czy istnieje możliwość 

uznania ich terenów rolnych za tereny zalewowe, a tym samym zwolnienia ich z podatku 

rolnego, a w przypadku wystąpienia powodzi, uprościć procedury odstąpienia od płacenia 

podatku rolnego.  

Mieszkańcy Osiedla Rudy zwracają się z prośbą o utworzenie placu zabaw.        

     

Ad. 3 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 19 września 2014 roku do  

           22 stycznia 2015 roku. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – omówiła szeroko tematy związane z inwestycjami 

prowadzonymi na terenie naszego miasta: Szybka Kolej Metropolitalna w bydgosko - 

toruńskim  obszarze metropolitalnym BIT-CITY oraz integracja systemów transportu 

miejskiego- budowa bezkolizyjnego przejazdu przez linię kolejową 018 wraz z przebudową 

infrastruktury towarzyszącej II etap, budowa sieci szerokopasmowej, budowa nawierzchni ul. 

Ogrodowej, przebudowa ul. Bojowników o Wolność i Demokrację, przebudowa dróg 

gminnych ul. Lipowa, ul. marsz. Józefa Piłsudskiego na odcinku od ul. Lipowej do ul. 

Tartacznej, ul. Sosnowa w Solcu Kujawskim, budowa dróg na osiedlu Leśnym, rozbudowa 

Soleckiego Centrum Kultury, przebudowa i rozbudowa urzędu. Trwa proces rekultywacji 

terenów przemysłowych po PP Nasycalnia Podkładów Kolejowych. W związku z tym, że 

prace związane z oczyszczaniem terenu mają zostać zakończone we wrześniu br. 

zaproponowała, aby na najbliższej sesji przedstawić przebieg procesu rekultywacji i wyniki 

badań.  
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Ponadto Pani Burmistrz przedstawiła informacje z zakresu zagospodarowania przestrzennego, 

oświaty, utrzymania miasta i opieki społecznej. Pani Burmistrz uczestniczyła również  

w Walnych Zgromadzeniach Spółki Wodnej „Kapuściska” i Stowarzyszenia  Europa Kujaw  

i Pomorza. Pani Burmistrz została wybrana do Zarządu Komitetu Sterującego BTOF.  

W ramach ZIT będą realizowane i dofinansowywane wspólne inwestycje Bydgosko-

Toruńskiego Obszaru Funkcjonalnego, do którego należy nasza Gmina. Czekamy na zwołanie 

pierwszego posiedzenia komitetu w celu ustalenia jakie zadania w ramach ZIT zostaną 

realizowane. Dodała, że w ramach ZIT Gmina zgłosiła także przebudowę Placu Jana Pawła II. 

Ponadto w okresie sprawozdawczym przeprowadzono i rozstrzygnięto konkurs na zadanie 

publiczne dotyczące rozwoju sportu prowadzonego przez podmioty nie zaliczane do sektora 

finansów publicznych. Burmistrz przyznała na rozwój sportu ogółem 250 000 zł. Na 

upowszechnianie kultury fizycznej w roku 2015 przyznano ogółem 201 900 zł. 

Na działania na rzecz dzieci i młodzieży, osób dorosłych, w tym niepełnosprawnych, rodzin 

ubogich oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym, w tym letni wypoczynek – 

wnioskodawcy otrzymali ogółem 69 750 zł.  

Sprawozdanie stanowi – załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w sprawozdania ? 

 

Radny Maciej Kuligowski – na poprzednich sesjach Pani Burmistrz wspominała,  

o możliwości pozyskania dodatkowych środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego na 

wyposażenie sali widowiskowej Soleckiego Centrum Kultury. Czy ten temat jest nadal 

aktualny ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że Gmina wysłała w tej sprawie kilka pism 

do Urzędu Marszałkowskiego jednak do tej pory pozostały one bez odzewu.  

Dodała, że ramach rewitalizacji SCK Gmina otrzymała środki finansowe w wysokości 

1.800.000 zł, jednak koszt budowy jest znacznie wyższy. Jedno, najtańsze siedzisko,  

z odpowiednimi atestami kosztuje ok. 780 zł, po przeliczeniu okazało się, że brakowałoby na 

ten cel ok. półtora mln zł (tj. na siedziska, oświetlenie, kurtyny, aparaturę do kina, 

wyposażenie warsztatów itp.).      
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Radny Maciej Kuligowski – zwrócił uwagę, aby przy zakupie wyposażenia nie kierować się 

oszczędnościami, wiadomo, że cena jest ważna, ale najważniejszy jest efekt końcowy, żeby 

wyposażenie było wysokiej klasy i służyło jak najdłużej.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że jak dotąd nowo budowane obiekty były 

wyposażane w przyzwoite sprzęty z dobrych jakościowo materiałów. Podobnie zamierzamy 

wyposażyć Soleckie Centrum Kultury. 

 

Radna Alicja Żaguń – wiadomo, że w ramach ZIT – ów Gmina zgłosiła 50 projektów,  

w związku z powyższym Radna zwróciła się z prośbą o sporządzenie na piśmie np. na kolejną 

sesję wykazu w jakich obszarach te projekty zostały złożone. Jest to istotne nie tylko dla 

Radnych ale również dla jednostek podległych. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – dodała, że do 5 lutego br. Gmina ma przygotować 

aktualizację wniosków, z którymi wystąpiła do ZIT. Aktualizacja jest przygotowywana, jest 

ona również niezbędna do Strategii. Przy okazji tej aktualizacji, przygotujemy taki wykaz dla 

Radnych.  

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Solec Kujawski na  

           2014 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik MiG - wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

miasta i gminy Solec Kujawski na 2014 rok wprowadza następujące zmiany: 

 

I.W planie dochodów wprowadza się następujące zmiany: 

- dział 710 rozdział 71014 § 2707 - wprowadza się dochody w kwocie 73.917 zł pochodzące  

z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Priorytet IX Infrastruktura 

energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, Działanie 9.3 

Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej, przeznaczone na opracowanie planu 

gospodarki niskoemisyjnej,  

- dział 756 rozdział 75618 § 0490 - zmniejsza się wpływy z innych lokalnych opłat 

pobieranych przez jednostek samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw  

w kwocie 2.287.483 zł (dostosowanie do rozporządzenia z dnia 16.12.2014 r. zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów  
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i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz.U.2014.1952), 

- dział 852 rozdział 85214 § 0960 - zwiększa się o kwotę 200.000 zł dochody z tytułu 

otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej, 

- dział 852 rozdział 85219 § 0960 - zwiększa się o kwotę 10.000 zł dochody z tytułu 

otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej, 

- dział 900 rozdział 90002 § 0490 - wprowadza się wpływy z innych lokalnych opłat 

pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw  

w kwocie 2.287.483 zł (dostosowanie do rozporządzenia z dnia 16.12.2014 r. zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów  

i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz.U.2014.1952), 

- dział 921 rozdział 92109 §  0970 - wprowadza się wpływy z różnych dochodów w kwocie 

250.000 zł (zwrot podatku VAT- rozliczenie z lat ubiegłych).  

 

II. W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 

 - dział 600 rozdział 60013 §  6050 - zmniejsza się o kwotę 149.991 zł wydatki przeznaczone 

na realizację zadania inwestycyjnego pn."Przebudowa ul. 23 Stycznia", 

- dział 600 rozdział 60016 §  6050 - zmniejsza się o kwotę 200.000 zł wydatki przeznaczone 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Przebudowa ul. Bojowników o Wolność  

i Demokrację", 

- dział 700 rozdział 70005 §  6060 - zmniejsza się o kwotę 100.000 zł wydatki przeznaczone 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Wykupy gruntów", 

- dział 710 rozdział 71014 §  4300 - zmniejsza się o kwotę 13.045 zł wydatki przeznaczone na 

zakup usług pozostałych, 

- dział 710 rozdział 71014 § 4307 i § 4309 - wprowadza się wydatki w kwocie 86.962 zł 

przeznaczone na opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej (§ 4307 - 73.917 zł, § 4309 - 

13.045 zł),  

- dział 750 rozdział 75020 § 2710 - zwiększa się o kwotę 776 zł wydatki przeznaczone na 

dofinansowanie kosztów utrzymania wydziału komunikacji, 

- dział 750 rozdział 75023 § 4300 - zwiększa się o kwotę 185.000 zł wydatki przeznaczone na 

zakup usług pozostałych, 

- dział 750 rozdział 75023 § 6059 - zwiększa się o kwotę 449.991 zł wydatki przeznaczone na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa sieci szerokopasmowej na terenie Solca 

Kujawskiego", 

- dział 801 rozdział 80101 - zmniejsza się o kwotę 8.766 zł wydatki przeznaczone dla Szkoły 
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Podstawowej Nr 4 oraz zmniejsza się o kwotę 2.929 zł wydatki przeznaczone dla Zespołu 

Szkół, 

- dział 801 rozdział 80104 §  2310 - zmniejsza się o kwotę 23.000 zł wydatki przeznaczone na 

utrzymanie dzieci w przedszkolach, 

- dział 801 rozdział 80104 §  4300 - zwiększa się o kwotę 23.000 zł wydatki przeznaczone na 

zakup usług pozostałych, 

- dział 801 rozdział 80110 - zmniejsza się o kwotę 2.929 zł wydatki przeznaczone dla Zespołu 

Szkół, 

- dział 801 rozdział 80113 § 4110,  § 4120 i § 4170 - zwiększa się o kwotę 30.000 zł wydatki 

przeznaczone na dowożenie uczniów do szkół, 

- dział 852 rozdział 85214 § 3110 - zwiększa się o kwotę 200.000 zł wydatki przeznaczone na 

świadczenia społeczne, 

- dział 852 rozdział 85219 § 3020 i § 4210 - zwiększa się o kwotę 10.000 zł wydatki osobowe 

niezaliczone do wynagrodzeń  oraz zakup materiałów i wyposażenia, 

- dział 854 rozdział 85401 - zmniejsza się o kwotę 8.644 zł wydatki przeznaczone dla 

Gimnazjum Publicznego Nr 2, 

- dział 900 rozdział 90001  § 4300 - zwiększa się o kwotę 57.492 zł wydatki przeznaczone na 

zakup usług pozostałych.   

 Ponadto na wnioski kierowników jednostek organizacyjnych dokonuje się przeniesień 

wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej.      

                

Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ? 

 

Radny Maciej Kuligowski  - zwrócił się z pytaniem, dlaczego w dziale 600 rozdziale 60013 

w § 6050 zmniejszono o kwotę 149.991 zł wydatki przeznaczone na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa ul. 23 Stycznia”. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że ulicę 23 Stycznia ma realizować  

z własnego budżetu Zarząd Dróg Wojewódzkich, ze strony Gminy będą to tylko nasadzenia  

i mała architektura. Dlatego żeby zbilansować budżet, pozostawiono w budżecie część 

środków finansowych na nasadzenia. W/w kwota nie dotyczy realizacji samego zadania. 

 

Radny Maciej Kuligowski - zwrócił uwagę, że w planie wydatków w dziele 801 zwiększono 

o 30.000 zł wydatki przeznaczone na dowożenie uczniów do szkół. 
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A.Kowalska – Skarbnik MiG -  odpowiedziała, że jest to tylko przesunięcie, w dziale 800  

w Zespole Szkół, w SP Nr 4 i Gimnazjum Publicznym Nr 2 wydatki zostały zmniejszone,  

i przesunięte do odpowiedniego rozdziału, gdzie znajdują się koszty związane z dowozem 

dzieci do szkół. W tym przypadku chodzi o wynagrodzenia dla opiekunów. 

   

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/19/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 roku w sprawie zmiany budżetu miasta 

i gminy Solec Kujawski na 2015 r. 

- załącznik nr 5  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i  Gminy Solec Kujawski na lata 2015 – 2024. 

 

A.Kowalska – Skarbnik MiG - W załączniku nr 1 - Wieloletnia Prognoza Finansowa, 

wprowadza się następujące zmiany: 

I. W załączeniu nr 1 – Wieloletnia Prognoza Finansowa, wprowadza się następujące 

zmiany: 

- w pozycji  dochody  ogółem (1)  oraz dochody  bieżące (1.1) - prognozę 2015 zwiększa się  

o kwotę 533.917 zł, 

- w pozycji  z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące (1.1.5) - prognozę  

   2015 zwiększa się o kwotę 219.039 zł, 

- w pozycji wydatki ogółem (2) oraz wydatki bieżące (2.1) - prognozę 2015    

   zwiększa się o kwotę 533.917 zł, 

- w  pozycji  kwota  długu  (6) - prognoza 2015 w wysokości 36.892.371 zł obejmuje  również  

  zobowiązania z tytułu umowy forfaitingowej (wykup wierzytelności) na kwotę 7.149.623 zł. 

  Spłata zobowiązania w kolejnych latach 2016-2021 wynosi po 1.113.642 zł w każdym roku,  

  a w 2022 roku wynosi 467.771 zł, 
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- w pozycji wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane (11.1) - prognozę 

2015 zwiększa się o kwotę 6.861 zł, 

- w pozycji wydatki związane z funkcjonowaniem organów jednostki samorządu    

   terytorialnego (11.2) - prognozę 2015 zwiększa się o kwotę 635.767 zł, 

- w pozycji wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt ustawy (11.3),  

   z tego: majątkowe (11.3.2) - prognozę 2015 zwiększa się o kwotę 100.000 zł, 

- w pozycji wydatki inwestycyjne kontynuowane (11.4) - prognozę 2015 zwiększa się o kwotę  

  100.000 zł, 

- w pozycji nowe wydatki inwestycyjne (11.5) - prognozę 2015 zmniejsza się o kwotę  

  100.000 zł, 

- w pozycji dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem    

  środków,  o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy (12.1), w tym: środki określone  

  w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (12.1.1), w tym: środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy  

  wynikające wyłącznie z zawartych umów na realizację programu, projektu lub zadania   

  (12.1.1.1) - prognozę 2015 zwiększa się o kwotę 73.917 zł, 

- w pozycji wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem  

  środki, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy (12.4) oraz wydatki majątkowe na  

  realizację programu, projektu lub zadania wynikające wyłącznie z zawartych umów  

  z podmiotem dysponującym środkami, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (12.4.2)    

  - prognozę 2015 zwiększa się o kwotę 449.991 zł,   

- w pozycji wydatki na wkład krajowy w związku z umową na realizację programu, projektu  

   lub zadania finansowanego z udziałem, środków o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2  

   ustawy bez względu na stopień finansowania tymi środkami (12.5), w tym: w związku z już  

   zawartą umową na realizację programu, projektu lub zadania (12.5.1) - prognozę 2015  

   zwiększa się o kwotę 449.991 zł. 

II. W załączniku nr 2 - Wykaz przedsięwzięć do WPF, wprowadza się następujące 

zmiany: 

Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi  

z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.), z tego: 

- wydatki majątkowe: 

* "Budowa  sieci  szerokopasmowej  na  terenie  Solca Kujawskiego" - limit zobowiązań oraz  
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limit 2015 zwiększa się o kwotę 449.991 zł. 

Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1 i 

1.2), z tego: 

- wydatki majątkowe: 

* "Przebudowa ul. 23 Stycznia" - limit zobowiązań oraz limit 2015 zmniejsza się o kwotę  

    149.991 zł, 

* "Przebudowa  ul. Bojowników  o Wolność i Demokrację" - limit zobowiązań oraz limit    

    2015 zmniejsza się o kwotę 200.000 zł.  

Dokonane zmiany wynikają z dostosowania zgodności WPF ze zmianą budżetu miasta  

i gminy Solec Kujawski na 2015 r.  

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/20/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2015 – 2024. 

- załącznik nr 6 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy 

finansowej na prowadzenie ośrodka zamiejscowego rejestracji pojazdów w siedzibie 

Urzędu Miasta i Gminy w Solcu Kujawskim. 

 

M. Rudna – Sekretarz MiG – wyjaśniła, że udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Bydgoskiemu na dofinansowanie własnego zadania jakim jest rejestracja pojazdów ma istotne 

znaczenie dla mieszkańców gminy. Zgodnie z podpisanym porozumieniem gmina 

partycypować będzie w kosztach zatrudnienia 2 osób w wysokości 47.448 zł, w kosztach 

eksploatacji stałego łącza teleinformatycznego oraz świadczenia usług serwisu sprzętowego 
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zainstalowanych urządzeń infrastruktury sieciowej niezbędnej do prawidłowej pracy 

systemów teleinformatycznych „Pojazd” w wysokości 8.328 zł. Ww. wydatki zaplanowano  

w budżecie gminy na 2015 r. w dziale 750 rozdział 75020 § 2710. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/21/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie udzielenia Powiatowi 

Bydgoskiemu pomocy finansowej na prowadzenie ośrodka zamiejscowego rejestracji 

pojazdów w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Solcu Kujawskim. 

 - załącznik nr 7 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta. 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy 

finansowej na funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w Solcu Kujawskim. 

 

A.Kowalska – Skarbnik MiG – wyjaśniła, że zgodnie z art. 35a ustawy z dnia 27 sierpnia 

1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych 

dofinansowanie kosztów tworzenia i działania Warsztatów Terapii Zajęciowej (WTZ) należą  

do  zadań powiatu. Natomiast  zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia jednostek 

samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom samorządu 

terytorialnego udzielać pomocy, w tym pomocy finansowej. Warsztat Terapii Zajęciowej 

(WTZ) w Solcu Kujawskim utworzony jest głównie dla osób z dysfunkcją narządu ruchu 

posiadających orzeczony stopień niepełnosprawności oraz zgodę Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie na udział w WTZ-ach. Celem działalności Warsztatu jest aktywizacja 

społeczna i zawodowa. Terapia zajęciowa prowadzona jest w 5 pracowniach (pracownia 

stolarska, pracownia krawiecka, pracownia technik biurowych, pracownia rękodzieła),  
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w której uczestniczy ok. 25 mieszkańców Solca Kujawskiego. Poza zajęciami w pracowniach 

odbywa się również rehabilitacja, zajęcia kulturalno-rekreacyjne oraz spotkania  

z psychologiem. W WTZ kształtowane są umiejętności społeczne niezbędne w pracy, 

rozwijana jest samoocena i samokontrola, oraz obowiązkowość i wytrwałość  

w doprowadzeniu pracy do końca. U uczestników kształtowana jest zaradność życiowa, 

wyrabiana samodzielność w sytuacjach życia codziennego, wdrażanie do dbałości o wygląd 

zewnętrzny i higienę osobistą. Kształtowana jest umiejętność komunikowania się  

i współpracy w grupie, a także pobudzanie do aktywności społecznej osoby niepełnosprawnej. 

Mając powyższe na uwadze udzielenie Powiatowi Bydgoskiemu pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej w wysokości 10% kosztów działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Solcu Kujawskim tj. do kwoty 45.110 zł (słownie: czterdzieści pięć tysięcy sto 

dziesięć złotych) z przeznaczeniem na funkcjonowanie WTZ w okresie od 1 stycznia 2015 

roku do 31 grudnia 2015 roku jest celowe i zasadne. Stosownie do postanowienia art. 220 ust. 

2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych przekazanie środków nastąpi 

na podstawie umowy pomiędzy Powiatem Bydgoskim a Gminą Solec Kujawski, w której 

określone zostaną szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz zasady 

rozliczania. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/22/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie udzielenia Powiatowi 

Bydgoskiemu pomocy finansowej na funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w Solcu 

Kujawskim. 

- załącznik nr 8 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  
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Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

 

M. Rudna – Sekretarz MiG – wyjaśniła, że zgodnie z podjętą Uchwałą Nr II/9/14 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 18 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta i gminy Solec Kujawski na 2015 rok, w budżecie zostały zaplanowane środki dla 

Policji w wysokości 18.000 zł z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za czas służby 

prewencyjnej przekraczającej normę określoną w art. 33 ust. 2 ustawy o Policji, w celu 

realizacji zadań wymienionych w art. 1 ust. 2 pkt 1-4 ustawy. Utworzenie i skierowanie do 

pełnienia służby prewencyjnej na terenie Miasta Solec Kujawski w godzinach wieczorowo-

nocnych, dodatkowych, umundurowanych pieszych patroli znacznie podniesie i zapewni 

bezpieczeństwo mieszkańcom Solca Kujawskiego. Szczegółowe warunki przekazania 

środków finansowych dla Policji oraz zasady rozliczania środków określone zostaną  

w porozumieniu zawartym przez Burmistrza Miasta i Gminy Solec Kujawski z Komendantem 

Miejskim Policji w Bydgoszczy. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest celowe  

i uzasadnione.             

             

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

 

Radna Beata Kołota – zwróciła się z pytaniem na jaki czas prewencji starczy zaplanowana 

kwota w wysokości 18.000 zł ?  

 

M. Rudna – Sekretarz MiG – odpowiedziała, że kwota ta wystarczy na 120 dodatkowych 

służb 8 godzinnych. 

Innych uwag nie zgłoszono.  

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/23/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych dla Policji. 

- załącznik nr 9 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  
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Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe  

          zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków zatwierdzonych Uchwałą  

          Nr XXXVII//340/14 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 20 lutego 2014 r.  

         w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe      

         odprowadzanie ścieków opracowanych przez Zakład Gospodarki Komunalnej   

         spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Solcu Kujawskim. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że w oparciu o art. 24 ust. 9a ustawy z dnia 7 

czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 

Zakład Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Solcu Kujawskim w dniu 22 grudnia 2014 r. 

złożył wniosek o przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Solec Kujawski. Wniosek złożony został w wymaganym przepisami terminie i dotyczy taryf 

na okres od 1 kwietnia 2015 r. do 31 grudnia 2015 r. licząc od dnia wejścia ich w życie.  

Z przedstawionego przez ZGK Sp. z o.o. wniosku wynika, że szczegółowa analiza finansowa 

kosztów księgowych z poprzedniego okresu obrachunkowego w porównaniu z przyszłymi 

kosztami wykazała, iż nie ma potrzeby zmiany obecnie obowiązujących taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Przedłużenie taryf ma nastąpić 

do końca grudnia 2015 r. Intencją ZGK Sp. z o.o. o przedłużenie taryf do 31 grudnia 2015 r. 

jest to aby od stycznia 2016 r. okres obowiązywania stawek był od stycznia do grudnia 

każdego roku, a nie jak do tej pory od 1 kwietnia do 31 marca roku następnego. Przy ustalaniu 

wysokości stawek bierze się pod uwagę finansowe koszty księgowe poprzedniego okresu 

obrachunkowego i porównuje się do przyszłych kosztów, w których uwzględnia się wszystkie 

inwestycje, które mają być realizowane na podstawie wieloletnich programów modernizacji 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Wieloletni Program został uchwalony przez Radę 

Miejską i obowiązuje do 31 grudnia 2015 r. W br zostanie Radzie przedłożony projekt 

wieloletniego programu na kolejne lata. Pani Z-ca Burmistrza przypomniała, że w roku 2014  

i w 2015 r. obowiązują stawki w wysokości brutto dot. osób fizycznych tj. 3,72 za wodę, 6,09 

kanalizacja razem 9,81 zł. Burmistrz analizuje również skutki finansowe dla mieszkańców. 

Jeśli chodzi o koszt na jedną osobę, przyjmując że jedna osoba zużywa 3m
3
 wody 

miesięcznie, jest to koszt rzędu 29,43 zł brutto, a rocznie 353,16 zł. Przyjmują, że rodzina jest 
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3 osobowa, to koszt miesięczny na rodzinę wyniesie w tym przypadku 88,29 zł, a rocznie 

będzie to koszt w wysokości 1059,48 zł. W stosunku do 2013 r. , w roku 2014 i 2015 wzrosła 

stawka za odprowadzanie ścieków 0,55 zł brutto za 1 m
3
. W ubiegłym roku na podstawie 

Uchwały Rady Miejskiej zastosowano dopłaty do wody i kanalizacji w wysokości 0,55 zł/m
3
.  

W br. nie proponujemy podjęcia uchwały w sprawie dopłat. Tak więc mieszkańcy zapłacą 

więcej za wodę i kanalizację niż w ubiegłym roku o wysokość dopłaty. Pomoc finansową na 

zrekompensowanie opłat za wodę i kanalizację mieszkańcy mogą otrzymać w formie 

dodatków mieszkaniowych, w zależności od ich sytuacji finansowej i mieszkaniowej. Gdyby 

zastosować dopłatę do wody i kanalizacji w br., to skutki podwyżki stawek w 2016 r. dla 

mieszkańców byłby bardziej odczuwalne.  

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

 

Radny Maciej Kuligowski – pomimo iż projekt uchwały dotyczy przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf, to należy pamiętać o tym, że dla przeciętnego 

mieszkańca to i tak jest to podwyżka. Przypomniał, że w ubiegłym roku Rada Miejska podjęła 

uchwałę w sprawie dopłat do taryf finansowanych z budżetu miasta, która teraz przestała 

obowiązywać. Ponadto Radny zgłosił kilka uwag co do uzasadnienia do w/w projektu 

uchwały. Zabrakło w nim m.in. kalkulacji kosztów, informacji ile w zeszłym roku zużyto 

wody, jakie są plany zużycia jej w roku przyszłym, ile ścieków zostało odprowadzonych itp. 

Zabrakło również informacji związanych z inwestycjami realizowanymi przez ZGK Sp. z o.o. 

Prośba, aby w przyszłości wzięto te uwagi pod rozwagę i ujęto  

w uzasadnieniu uchwały.   

Radny zwrócił się również z pytaniem dot. wykazu zrealizowanych w roku ubiegłym 

inwestycji przez ZGK Sp. z o.o, jeśli chodzi o sprawy związane z wodą oraz jakie są plany na 

rok 2015 ?    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że w roku bieżącym nie ma podwyżki stawki 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Stawka w 2014  

i w 2015 jest taka sama. Dodała, że stawka, która obecnie obowiązuje dotyczy zarówno firm 

jak i mieszkańców. Gmina rozważa możliwość wprowadzenia dwóch różnych taryf, dla osób 

fizycznych i dla firm od przyszłego roku. To jednak jest sprawa do przedyskutowania. 
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – dodała, że rok 2014 był zakończeniem zadań 

przyjętych w wieloletnim programie realizacji modernizacji na lata 2009 – 2015 Zakładał. on 

realizację inwestycji polegającej na budowie, przebudowie oraz modernizacji sieci 

wodociągowej i kanalizacji sanitarnej i deszczowej w centralnej części miasta. W III kwartale 

2014 r. zakończono budowę i oddano do użytku sieci wodociągowe i sieci kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej w ul. 29 Listopada oraz w ul. Bojowników o Wolność i Demokrację.      

Przeprowadzono również rozbudowę sieci wodociągowej na osiedlu leśnym (ul. Zielona, 

Błękitna, Zbożowa, Wiejska, Błonie) oraz w ul. Bydgoskiej. Koszt łączny w/w inwestycji 

wyniósł 127.610 zł. W III kwartale 2014 r. dokonano odbioru końcowego i przyjęto na stan 

wykonanie sieci wodociągowej, kanalizacyjnej oraz deszczowej wraz z przyłączami w ul. 29 

Listopada oraz w ul. 23 Stycznia. W/w inwestycje przyniosły oczekiwane rezultaty. Ilość 

ścieków oddanych do czyszczalni ścieków „Kapuściska” tj. 750 tys. m
3
. Plan zadań 

inwestycyjnych na 2015 rok zakłada przeprowadzenie prac polegających na rozbudowie sieci 

wodociągowej na terenie miasta zgodnie z aktualnym zapotrzebowaniem, zakończenie w II 

kwartale 2015 r. budowy sieci wodociągowej w ul. Młyńskiej, następnie w ul. Wiejskiej, 

Tęczowej, Tartacznej, Kujawskiej, Łąkowej, oraz sieci sanitarnej w ul. Ugory  

i w ul. Powstańców. Realizacja inwestycji w roku 2015 ograniczona będzie do wykonania 

niezbędnych zadań. Ograniczenie realizacji inwestycji wynika z kosztów jakie zakład poniósł 

przy wykonywaniu zadań polegających na budowie, przebudowie oraz modernizacji sieci 

wodociągowej, kanalizacji sanitarnej oraz deszczowej w centralnej części miasta. Pani Z-ca 

Burmistrza dodała, że ZGK Sp. z o.o. posiłkuje się również pożyczkami z możliwością 

umorzenia części tj. 30 % pożyczki z WFOŚiGW bądź z NFOŚiGW. 

 

Radny Maciej Kuligowski – podziękował za przedstawienie w/w informacji dot. inwestycji 

realizowanych przez ZGK Sp. z o.o. W związku z wcześniejszą wypowiedzią Radny chciał 

jedynie zaznaczyć, że przedłużając czas obowiązywania taryf z ubiegłego roku i tak 

wprowadzamy podwyżkę dla przeciętnego mieszkańca z tego względu, że w br. nie będzie  

z budżetu Gminy pomocy finansowej.    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zaproponowała, że jeśli radni chcieliby, aby dopłata do taryf 

obowiązywała również w tym roku (to kwota w wysokości 400 tys. zł), to prośba o wskazanie  

z jakiej inwestycji zapisanej w budżecie na 2015 rok należy zrezygnować. Radni mają prawo 

podjąć taką decyzję. 
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – dodała, że nie podjęcie w/w uchwały skutkuje 

tym, że ta stawka i tak wejdzie w życie, ale bez podjętej uchwały.   

 

Innych uwag nie zgłoszono.     

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/24/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

zatwierdzonych Uchwałą Nr XXXVII//340/14 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 20 

lutego 2014 r. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe     

odprowadzanie ścieków opracowanych przez Zakład Gospodarki Komunalnej spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością w Solcu Kujawskim. 

 - załącznik nr 10 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

14 głosów – za, przy 

1 głosie – wstrzymującym się  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu    

            nieruchomości gruntowej, zabudowanej budynkiem stacji transformatorowej,   

            usytuowanej przy ul. Unii Europejskiej w Solcu Kujawskim. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – wyjaśniła, że Gminna nieruchomość gruntowa, 

stanowiąca działkę nr 1049/6 o powierzchni 0,0150 ha położona w Solcu Kujawskim przy 

ulicy Unii Europejskiej, zabudowana jest stacją transformatorową, nie stanowiącą części 

składowej gruntu. Zgodnie ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów targowo – wystawienniczych, przemysłowo – składowych i usługowo – handlowych 

w Solcu Kujawskim, uchwalonych Uchwałą Nr XL/315/10 Rady Miejskiej w Solcu 

Kujawskim dnia 30 września 2010 r. działka nr 1049/6 leży na terenie oznaczonym symbolem  

10/1.1E t.j. na terenie przeznaczonym pod urządzenia infrastruktury technicznej – stacje 
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transformatorowe – (teren wydzielenia wewnętrznego z terenu o symbolu 10.PU). Stosownie 

do art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, w drodze 

uchwały rady gminy, nieruchomość może być zwolniona z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu, jeżeli przeznaczona jest na realizację infrastruktury technicznej. W związku  

z powyższym, uwzględniając przeznaczenie przedmiotowej nieruchomości gruntowej oraz jej 

istniejący sposób zagospodarowania, zasadna jest jej sprzedaż w trybie bezprzetargowym na 

rzecz przedsiębiorstwa energetycznego Enea Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Bydgoszczy, na 

realizację infrastruktury technicznej, tj. w celu utrzymania istniejących stacji 

transformatorowych. Mając na względzie powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest 

uzasadnione. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/25/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie zwolnienia z obowiązku 

zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, zabudowanej budynkiem stacji 

transformatorowej, usytuowanej przy ul. Unii Europejskiej w Solcu Kujawskim. 

 - załącznik nr 11 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   

             zagospodarowania przestrzennego dla gazociągu wysokiego ciśnienia relacji  

             PGE GiEK Oddział Zespół Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw Otorowo  

             na terenie Gminy Solec Kujawski na terenie obrębu ewidencyjnego  

             Wypaleniska, Makowiska oraz Otorowo, gmina Solec Kujawski. 
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K. Mikulska – Pełnomocnik Burmistrza MiG – wyjaśniła, że o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z art. 14 ustawy 

z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, rozstrzyga rada 

gminy w formie uchwały. Uchwała Rady Miejskiej o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rozpocznie tryb formalno-prawny 

sporządzenia planu stosownie do zapisów  ww. ustawy. Podjęcie nowej uchwały  

o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone 

szeregiem analiz m.in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowo-prawnym, 

zakresu potrzebnych materiałów geodezyjnych do opracowania planu oraz ustaleniem 

niezbędnego zakresu prac planistycznych, które potwierdzają zasadność przystąpienia do 

sporządzenia ww. planu. Celem sporządzenia planu będzie ustalenie przeznaczenia oraz 

określenie sposobów zagospodarowania i zabudowy terenów zlokalizowanych w obrębie 

ewidencyjnym Wypaleniska, Makowiska oraz Otorowo, gmina Solec Kujawski pod realizację 

nowego przebiegu gazociągu wysokiego ciśnienia relacji PGE GiEK Oddział Zespół 

Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw Otorowo na terenie Gminy Solec Kujawski,  

z uwagi na brak zgody wszystkich właścicieli nieruchomości, przez który będzie przebiegać 

planowana inwestycja. Wobec powyższego zasadnym jest podjęcie ww. uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/26/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla gazociągu wysokiego 

ciśnienia relacji PGE GiEK Oddział Zespół Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw 

Otorowo na terenie Gminy Solec Kujawski na terenie obrębu ewidencyjnego Wypaleniska, 

Makowiska oraz Otorowo, gmina Solec Kujawski. 

- załącznik nr 12 

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  
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Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego plan  

             zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 1035/7, 1035/9, 1035/12 oraz  

            w części  dla działki nr 1033/10 położonych w Solcu Kujawskim przy ul. Haskiej. 

 

K. Mikulska – Pełnomocnik Burmistrza MiG – wyjaśniała, że o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z art. 14 ustawy 

z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, rozstrzyga rada 

gminy w formie uchwały. Uchwała Rady Miejskiej o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rozpocznie tryb formalno-prawny 

sporządzenia planu stosownie do zapisów  ww. ustawy. Celem sporządzenia planu będzie 

zmiana przeznaczenia działek nr 1035/7, 1035/9, 1035/12 oraz w części dla działki nr 1033/10  

położonych w Solcu Kujawskim przy ulicy Haskiej, dla których obowiązuje miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego uchwalony przez Radę Miejską w Solcu Kujawskim dnia 

30 września 2010r. Podjęcie nowej uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany planu 

miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz m.in. o charakterze 

funkcjonalnym, przestrzennym i terenowo-prawnym, zakresu potrzebnych materiałów 

geodezyjnych do opracowania planu oraz ustaleniem niezbędnego zakresu prac 

planistycznych, które potwierdzają zasadność przystąpienia do sporządzenia ww. planu. 

Wobec powyższego zasadnym jest podjęcie ww. uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/27/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego plan zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 1035/7, 

1035/9, 1035/12 oraz w części  dla działki nr 1033/10 położonych w Solcu Kujawskim przy 

ul. Haskiej. 
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- załącznik nr 13  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie wyborów organów osiedli i sołectw działających na  

            terenie  miasta i gminy Solec Kujawski. 

 

M. Rudna – Sekretarz MiG – wyjaśniła, że 16 listopada 2014 r. odbyły się wybory 

samorządowe, w których powołano nowy skład Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim. 

Kadencja organów sołectw i osiedli trwała do dnia zakończenia kadencji 2010 – 2014 Rady 

Miejskiej. Po upływie kadencji organy sołectwa i osiedla pełnią swoją funkcję do czasu 

wyborów organów sołectwa i osiedla nowej kadencji. W związku z powyższym zasadne jest 

przeprowadzenie wyborów organów osiedli i sołectw działających na terenie miasta i gminy 

Solec Kujawski. Proponujemy aby wybory odbyły się do 31 marca 2014 r.   

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/28/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie wyborów organów osiedli 

i sołectw działających na terenie  miasta i gminy Solec Kujawski. 

- załącznik nr 14  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  
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Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Solec 

Kujawski w 2015 roku. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – wyjaśnił, że zgodnie z art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o ochronie zwierząt zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom należy do zadań 

gminy. Gmina wypełniając powyższy obowiązek przygotowała na podstawie art. 11a ust. 1 

ww. ustawy Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta i gminy Solec Kujawski w 2015 roku, który stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania 

problemu ich bezdomności. Celem programu, w szczególności jest: zapewnienie opieki 

bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy oraz poszukiwanie dla nich nowych właścicieli, 

ograniczanie populacji bezdomnych zwierząt poprzez usypianie ślepych miotów, sterylizację 

lub kastrację psów, kotów, w tym kotów wolno żyjących, sprawowanie opieki nad kotami 

wolno żyjącymi przy współpracy z organizacjami, których statutowym celem działania jest 

ochrona zwierząt. Środki na realizację zadań wynikających z Programu są uwzględnione  

w budżecie Gminy i zapisane dla Wydziału Utrzymania Miasta. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/29/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta i gminy Solec Kujawski w 2015 roku. 

- załącznik nr 15  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  
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Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego. 

 

K. Małecka – Kierownik Referatu Edukacji – wyjaśniła, że zmiana ustawy o systemie 

oświaty oraz niektórych innych ustaw z dnia 6 grudnia 2013 roku wprowadziła nowe zasady 

przyjęć dzieci do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego. W myśl art. 20 c ust.1 w/w 

ustawy do przedszkola przyjmowane są dzieci zamieszkałe na obszarze danej gminy.  

W przypadku większej liczby kandydatów niż liczba miejsc w przedszkolu na pierwszym 

etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę łącznie następujące kryteria 

ustawowe: wielodzietność rodziny kandydata, niepełnosprawność kandydata, 

niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata, niepełnosprawność obojga rodziców 

kandydata, niepełnosprawność rodzeństwa kandydata, samotne wychowywanie kandydata  

w rodzinie, objęcie kandydata pieczą zastępczą. W przypadku równorzędnych wyników 

uzyskanych na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego 

etapu przedszkole nadal dysponuje wolnymi miejscami, rada gminy upoważniona jest jako 

organ prowadzący do określenia kryteriów, branych pod uwagę na drugim etapie, tzw. 

„kryteriów gminnych”. Wskazane w projekcie uchwały kryteria powstały w wyniku 

konsultacji z dyrektorami przedszkola i szkół. Należy zaznaczyć, iż dzieci 5-letnie realizujące 

obowiązek rocznego przygotowania przedszkolnego mają zapewnione miejsca  

w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych z mocy prawa. 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 roku o zmianie ustawy o systemie 

oświaty oraz niektórych innych ustaw – od dnia 1 września 2015 roku dziecko w wieku 4 lat 

ma prawo do korzystania z wychowania przedszkolnego, a gmina ma obowiązek zapewnić 

warunki realizacji tego prawa. Od 1 września 2017 roku prawo to dotyczyć będzie również 

dzieci 3 letnich. Biorąc powyższe pod uwagę,  podjęcie uchwały w sprawie określenia 

kryteriów naboru do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego jest zasadne. 

 

Przewodniczący RM – Czy są  uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący RM – J. Nowak - odczytał projekt Uchwały Nr III/30/15 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie określenia kryteriów 
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naboru do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego. 

- załącznik nr 16  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

15 głosów – za,  

Uchwała została podjęta.  

 

Tabela z wynikami głosowania imiennego na w/w uchwałę stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

  

Ad 16. Apel Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim w sprawie wpisania drogi ekspresowej  

            S10 do Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – poinformowała, że Miasto Bydgoszcz wystosowało do 

mieszkańców Kujaw i Pomorza apel o udział w konsultacjach społecznych i zabieganie  

o budowę drogi S-10. Jak wiadomo projekt budowy tej drogi nie znalazł się w Programie 

Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023 opracowanego przez Ministerstwo Infrastruktury 

i Rozwoju.  

Rada miasta Bydgoszcz podczas sesji przyjęła jednogłośnie tekst apelu do mieszkańców 

regionu.  

Realizacja inwestycji, jaką jest budowa drogi ekspresowej S10 w najbliższej perspektywie 

czasowej będzie miała kluczowe znaczenie dla rozwoju naszego regionu. Przebieg trasy 

umożliwi szybką i bezpieczną komunikację wewnątrz województwa, a także zapewni 

włączenie regionu do krajowej sieci autostrad i dróg ekspresowych.  

Jeśli Radni poprą w/w apel, to zostanie on jeszcze dzisiaj wysłany do Departamentu Dróg  

i Autostrad w Warszawie oraz pocztą elektroniczną.  

 

P. Popielewska – Radca Prawny – zacytowała § 26 Statutu Gminy, który mówi o tym, że 

Rada Miejska oprócz uchwał może również podejmować postanowienia proceduralne, 

deklaracje, oświadczenia, apele zawierające formalnie niewiążące wezwania adresatów 

zewnętrznych do określonego postępowania, podjęcia inicjatywy czy zadania oraz opinie.  

W tym przypadku w/w apel powinien zostać przegłosowany większością głosów aby został 

przyjęty. 
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Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w apelu ?   

 

Radna Beata Kołota – jak planowany jest przebieg drugiej nitki drogi ekspresowej S10 ?    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w sprawie przebiegu drogi S10 odbyły się konsultacje 

społeczne m.in. przeprowadzone w naszym mieście. Zakładano 4 warianty. Jednak do tej pory 

nie wiadomo, który z projektów uznano za ostateczny. 

 

Radny Zygmunt Sołtyszewski – wyraził niepokój, że nasze województwo we wszelkich 

rankingach gospodarczych jest zawsze na końcu. Nasze województwo, a zwłaszcza 

Bydgoszcz jest zawsze traktowane inaczej (gorzej) niż inne miasta w kraju. Dlatego 

zaapelował do Radnych o poparcie w/w apelu, żeby wreszcie budowa drogi ekspresowej 

połączyła nasze województwo z innymi i wpłynęła na rozwój naszego regionu.  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem w/w apelu ? 

 

15 głosów – za. 

Apel w sprawie wpisania drogi ekspresowej S10 do Programu Budowy Dróg Krajowych na 

lata 2014 – 2023 został przyjęty jednogłośnie. 

Treść apelu stanowi – załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Radny Zygmunt Sołtyszewski – może należałoby w w/w Apelu ująć budowę platformy 

multimodalnej ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że to jeszcze nie ten czas, aby teraz ujmować 

platformę multimodalną w w/w apelu. 

  

Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przypomniała, że Gmina zdecydowała się na zdemontowanie 

starych placów zabaw, a na postawienie nowych nie zaplanowano pieniędzy w budżecie na 

rok 2015. Gmina monitoruje cały czas możliwość pozyskania pieniędzy z tzw. norweskiego 

systemu finansowania w ramach programu „Zdrowie matki i dziecka” na place zabaw czy na 

zielone siłownie. Śledzimy kiedy zostaną ogłoszone konkursy, żeby móc złożyć wnioski o 
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dofinansowanie. Niebawem rozpoczną się spotkania z mieszkańcami, na których możemy 

ustalić miejsca gdzie ewentualnie miałyby te place powstać. Często zdarzają się przypadki, że 

mieszkańcy nie życzą sobie w pobliżu bloków placów zabaw, dlatego, że w godzinach 

nocnych zbiera się młodzież pijąca alkohol czy hałasująca. Dlatego trzeba będzie lokalizację 

placów zabaw ustalić z zarządami osiedli.   

W sprawie interpelacji Radnej Beaty Kołoty dot. zakazu wjazdu samochodom powyżej 3,5 

tony w ul. Średnią odpowiedziała, że został powołany przez Panią Burmistrz zespół ds. 

opracowania sieci dróg i dojazdów na terenie Gminy, stąd też temat ten zostanie poruszony na 

kolejnym posiedzeniu zespołu. Musimy jednak zrobić to z rozwagą, aby jednocześnie nie 

blokować wjazdów samochodom ciężarowym do firm znajdujących się np. na Parku 

Przemysłowym. Dodała, że dopuszczalny jest wjazd w ul. Powstańców samochodów powyżej 

3,5 tony.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział na interpelację Radnego Macieja Kuligowskiego 

informując, że wykonawca nie skończył jeszcze prac po położeniu rur gazowych na Placu 

Jana Pawła II. W okresie wiosennym, przy sprzyjających warunkach pogodowych zostanie 

położona dodatkowa warstwa asfaltu oraz zostanie poprawione ułożenie kostki ulicznej. 

Zarówno asfalt jaki i kostka nie zostały jeszcze odebrane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przyznała, że skrzyżowanie ul. Lipowej i Toruńskiej 

wymaga naprawy. Dokumentacja jest przygotowana, wniosek został złożony, czekamy tylko 

na ogłoszenie konkursu na dofinansowanie budowy tej drogi. Nie wiadomo kiedy i czy 

otrzymamy dofinansowanie. Do tego czasu skontaktujemy się z ZDW czy byliby w stanie 

cokolwiek zrobić w tym miejscu.  

 

W sprawie terenów zalewowych we wsi Przyłubie przypomniała, że mieszkańcy dawno temu 

zabiegali o to, żeby tereny wzdłuż Wisły były wykorzystywane przez rolników pod uprawy. 

Uznano wówczas te grunty za rolne. Teraz rolnicy chcą aby ponownie uznano je za tereny 

zalewowe.  

 

Radny D. Chojnacki – dodał, że rolnicy ze wsi Przyłubie chcieliby podobnie jak we wsi 

Otorowo, aby tereny położone wzdłuż Wisły były zwolnione z płacenia podatku  rolnego.  
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K. Mikulska – Pełnomocnik Burmistrza MiG – dodała, że Gmina jest właśnie na etapie 

opracowywania Studium uwarunkowań, do którego będziemy mieli obowiązek wprowadzić 

tereny zalewowe, ustalone i wykazane nie przez gminę Solec Kujawski, a przez Zarząd Dróg 

Wodnych. Sporządzi on obligatoryjną mapę, w wykazem terenów uznanych za zalewowe. 

Będzie to o tyle ważne np. w sprawach odszkodowawczych.  

 

Radny D. Chojnacki – Agencja Restrukturyzacji Rolnictwa wymaga ubezpieczenia tych 

terenów, a rolnicy czują się poszkodowani, bo kiedy tereny zostają zalane to następuje 

problem z wypłatą odszkodowania właśnie dlatego, że tereny te nie są uznane za zalewowe. 

 

K. Mikulska – Pełnomocnik Burmistrza MiG – dodała, że jeśli teren zostanie uznany za 

zalewowy to trzeba liczyć się z tym, iż nie otrzyma się żadnego pozwolenia na jakąkolwiek 

rozbudowę, przebudowę istniejących w tym miejscu zabudowań.  

 

Radny D. Chojnacki – spółka wodna miała w planach naprawę głównych rowów 

melioracyjnych we wsi Przyłubie jednak z uwagi na fakt, że tereny objęte są NATURA 2000, 

to żaden sprzęt nie może wjechać w celu poprawienia ich stanu. Przy tak zniszczonych 

rowach, poprawa ich bez odpowiedniego sprzętu jest bez celowa.    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – najsensowniejszym rozwiązaniem problemy we wsi 

Przyłubie byłaby budowa wału przeciwpowodziowego. Dodała też, że Gmina nigdy nie 

wydałaby pozwolenia na budowę na terenach w pobliżu Wisły, mimo, że grunty te uznane są 

za rolne. Niewątpliwe jest jednak to, że rolnicy ponoszą straty w plonach.   

 

Radny D. Chojnacki – problem rozwiązałby wg Radnego ogólnokrajowy stopień wodny na 

Wiśle właśnie na wysokości wsi Przyłubie.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrz MiG – sprawa dot. podłączenia niektórych posesji z ul. 

Wiejskiej do kanalizacji sanitarnej została przekazana w dniu dzisiejszym Kierownikowi 

Działu Wodociągów i Kanalizacji w ZGK Sp. z o.o. Stosowna odpowiedź zostanie 

przygotowana na kolejną sesję RM.  

Temat związany z psimi odchodami jest Gminie bardzo dobrze znany. Regulamin utrzymania 

czystości i porządku wprost mówi, że właściciele mają obowiązek sprzątania po swoich 

czworonogach. Egzekwować może to tylko policja i nakładać mandaty.  
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Ze strony Gminy ponowimy cykl artykułów dot. ekologii m.in. związanych ze sprzątaniem po 

swoich czworonogach m.in. na soleckiej stronie internetowej oraz w „Soleckich 

Wiadomościach z Ratusza”. Zwrócimy się również do policji z prośbą o częstsze zwracanie 

uwagi na tego typu sytuacje.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w sprawie interpelacji dot. zwiększenie nakładu „Soleckich 

Wiadomości z Ratusza” Pani Burmistrz wyjaśniła, że na 2015 rok Gmina ma już podpisaną 

umowę na określoną liczbę egzemplarzy. Jeśli uda się w budżecie znaleźć nadwyżkę 

finansową to przeanalizujemy możliwość zwiększenia nakładu.  

 

Radny Michał Malok – chodziło nie tyle o zwiększenie nakładu, co o dostępność (zdarza się 

tak, że „Soleckie Wiadomości z Ratusza” otrzymuje kilka osób z tej samej rodziny). Czy 

istnieje możliwość rozprowadzania tych egzemplarzy ?  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – nie wyraziła zgody na rozprowadzanie „Soleckich 

Wiadomościach z Ratusza” po posesjach, gdyż potrzebne by było co najmniej 4,5 tys. 

egzemplarzy. To z kolei wiązałoby się z bardzo dużymi kosztami. Dodała, że „Soleckie 

Wiadomości z Ratusza” są też dostępne w elektronicznej na soleckiej stronie internetowej.      

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – w sprawie interpelacji dot. wymiany starych 

pieców, wyjaśniła, że Gmina na bieżąco śledzi różnego rodzaju programy, konkursy związane  

z ochroną powietrza w celu pozyskania zewnętrznych środków finansowych. Jeśli uda się 

pozyskać środki, to będziemy kontaktować się z osobami zainteresowanymi wymianą pieców 

domowych. Gmina otrzymuje zgłoszenia indywidualne z prośbą o dofinansowanie. Również 

Bank Ochrony Środowiska przyznaje na ten cel pożyczki na preferencyjnych warunkach, 

jednak nie wszystkich mieszkańców to satysfakcjonuje.  

 

Radny Michał Malok – W jaki sposób Gmina chce zachęcić mieszkańców do wymiany 

starych pieców ?  

 

K. Mikulska – Pełnomocnik Burmistrz MiG – dodała, że w budżecie zaplanowano środki 

finansowe w wysokości 86 000 zł na opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej  

w Gminie, z którego z kolei będą prowadzone analizy.    
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Przewodniczący RM – zwrócił się z prośbą do Radnego, aby tego typu dyskusje prowadzić 

na posiedzeniach komisji stałych.  

 

Ad. 18 Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Z. Sołtyszewski – poinformował, że w planie pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa na 2015 rok ujęty został punkt dot. podatku rolnego, terenów zalewowych itp., 

temat, który na dzisiejszej sesji zaczął być szeroko dyskutowany. Omówienie tego punktu 

zaplanowano w kwietniu br.   

 

Radna Beata Kołota zwróciła się z prośbą o: 

- naprawę dziur w chodnikach w ul. Leśnej, 

- naprawę dziury w ul. Średniej (C. Ball – dyrektor WUM wyjaśnił, że została już 

naprawiona), 

-  naprawę dziury na skrzyżowaniu ul. Lipowa – Toruńska, 

- interwencję w sprawie awarii lampy na rogu ul. Wrzosowej i Leśnej, 

Pani Burmistrz poinformowała, że nie w wolnych głosach i wnioskach, a w interpelacjach 

powinny być zgłoszone  takie sprawy, aby mogła przygotować się do udzielenia odpowiedzi.  

Radna Beata Kołota wyjaśniła, że w/w prośby dotyczą sprawdzenia i podjęcia działań, na 

które Pani Burmistrz nie musi udzielać odpowiedzi i jest to, ten moment na zgłaszanie takich 

spraw.  

 

Przewodniczący RM – poinformował, że do biura rady miejskiej wpłynęło od Pani 

Burmistrz sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. Informację tę Przewodniczący podał tylko do wiadomości Radnym, ponieważ 

informacja ta zostanie także ujęta w rocznym sprawozdaniu opracowanym przez Referat 

Edukacji. W/w sprawozdanie będzie dostępne w biurze Rady Miejskiej dla Radnych, którzy 

chcieliby się bliżej z nim zapoznać.  

Przewodniczący RM poinformował ponadto, że zgodnie z § 98 Statutu Gminy, Komisja 

Rewizyjna w terminie do 31 stycznia br. przedstawia Radzie do zatwierdzenia plan pracy na 

dany rok kalendarzowy. W związku z powyższym zwrócił się z prośbą o przedstawienie 

planu pracy na 2015 rok. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Maciej Kuligowski – przedstawił plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2015 rok, który stanowi – załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w planu ?  

Radni nie zgłosili.  

 

Przewodniczący RM – przedstawił Radnym stanowisko prawnika Zygmunta Laskowskiego 

dot. pojęcia słowa interpelacja i zapytanie. Wg prawnika istnieje różnica pomiędzy 

interpelacją, a zapytaniem. Interpelacja jest pytaniem dotyczącym istotnych i zasadniczych 

spraw dla gminy. Natomiast zapytanie ma mniejszy ciężar i dotyczy spraw mniejszej wagi lub 

nawet może dotyczyć spraw jednostkowych. Radnym h pozostawił decyzję, które wg ich 

oceny sprawy są na tyle ważne, żeby pojawiły się w interpelacjach, a które ze spraw mogą 

zostać zgłoszone w wolnych głosach i wnioskach. Zaproponował, aby sprawy zgłaszane  

w wolnych głosach i wnioskach pojawiały się także w „Soleckich Wiadomościach z Ratusza”. 

Przewodniczący RM przypomniał również, że Statut Gminy przewiduje, aby przewodniczący 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej lub upoważniona przez niego osoba 

uczestniczyli w sesjach Rady. Wyraził zadowolenie, że na dzisiejszych obradach sesji tak 

licznie uczestniczą zaproszeni goście. Zwrócił się do sołtysów i przewodniczących zarządów 

osiedli, aby uczestniczyli w sesjach RM i mieli na uwadze to, że Rada Miejska na poprzedniej 

sesji uchwaliła dla nich podwyżki diet za uczestniczenie w obradach sesji.       

     

Ad.19 Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący RM – podziękował Radnym i zaproszonym gościom za udział w sesji  

i zamknął obrady o godz. 16.45. 

 

 

 

                                        Mariusz Zamorowski 

                                         Przewodniczący RM 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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